
Protokół Nr XXV /2012 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 26 lipca 2012r. 

 

XXV Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

26 lipca 2012r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XXV Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1430. Obrady otworzył  

i prowadził Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Romuald Koszewski. 

Wiceprzewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska /weszła na salę w trakcie sesji/  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz- Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3) 

- redaktor Kuriera Iławskiego Aleksandra Malinowska.   

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Wiceprzewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 13 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Marcin Buliński, Jan Czapliński, Adam Głowacki, Kazimierz 

Wiśniewski. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Wiceprzewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Marek Tuchalski. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny 

Tuchalski wyraził zgodę. Wiceprzewodniczący zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

kandydatury radnego na sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 12 radnych 

głosowało „za”, kandydat wstrzymał się od głosu. 
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Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Radni otrzymali porządek obrad w materiałach sesyjnych (załącznik nr 4). Wniosek Zarządu o 

rozszerzenie porządku obrad stanowi załącznik nr 5. 

Wiceprzewodniczący odczytał porządek obrad poszerzony o dodatkowy punkt 22 a – Podjęcie 

uchwały w sprawie przystąpienia do  „Programu wyrównywania różnic między regionami II” w 

2012 r.  

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXV Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Informacja na temat realizacji inwestycji powiatowych oraz pozyskiwania funduszy 

zewnętrznych, w tym unijnych, przez Starostwo Powiatowe oraz jednostki organizacyjne 
powiatu. 

9. Informacja na temat organizacji tegorocznych dożynek powiatowych. 
10. Przerwa 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 
XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/182/2012 z 
dnia 29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r., 
XXIV/212/2012 z dnia 28.06.2012r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał 
zmieniających: XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., 
XXI/183/2012 z dnia 29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., XXIII/209/2012 z 
dnia 31.05.2012r., XXIV/213/2012 z dnia 28.06.2012r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/94/07 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 30 października 2007 r. w sprawie przystąpienia do realizacji 
inwestycji „Budowa Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Biskupiec 
przeznaczeniem na realizację w roku 2012 zadania „Przebudowa drogi gminnej Nr 180068 
Łąkorz - Gaj - Bielice”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie przeznaczeniem na realizację w roku 2012 zadania „Przebudowa drogi gminnej 
Jamielnik – Gryźliny”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/65/2011 Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie określenia tygodniowego 
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obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 
Nauczyciela, nauczycieli szkół zaocznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin 
poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/219/2012 Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 28 czerwca 2012 roku w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 
obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli, którym 
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oraz zasad zwalniania ich od 
obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego.  
20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem części dachu budynku położonego 

przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiących 

własność Powiatu Nowomiejskiego służebnością gruntową.  
22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Lubawskiej Spółki 

Komunalnej Spółka z o.o. w Lubawie służebności przesyłu.  
22a. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do  „Programu wyrównywania różnic między 
regionami II” w 2012 r. 
23. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
24. Sprawy różne. 
25. Zakończenie obrad XXV Sesji Rady Powiatu. 

 

 
Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś ma uwagi do porządku. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji. Głosowało 13 radnych, 

porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Powiatu 

Wiceprzewodniczący poinformował, że sekretarzem obrad XXIV Sesji była radna Katarzyna 

Trzaskalska.  

Radna Trzaskalska poinformowała, że zapoznała się z protokołem i nie wnosi do niego uwag. 

Wiceprzewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXIV/2012. Głosowało 

13 radnych. 12 radnych głosowało „za”, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 6  
Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 28 czerwca do 25 lipca 2012r. stanowi 

załącznik nr 6. W materiałach sesyjnych radni otrzymali protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 

18, 28 czerwca oraz 2 i 9 lipca 2012r.  

Starosta omówiła sprawozdanie z prac Zarządu. Poinformowała również, że w okresie 

międzysesyjnym, poza posiedzeniami Zarządu, odbywały się inne spotkania z udziałem władz 

powiatu: 
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- uroczystości zakończenia roku szkolnego, 

- spotkanie z wójtami na temat tegorocznych dożynek powiatowych oraz ćwiczeń /z zakresu 

obrony cywilnej/ 

- imprezy z okazji Dni Nowego Miasta m.in. konferencja /w ramach festiwalu miast Cittaslow/ 

- nawiązano kontakt z firmą Inwest Consulting /w sprawie emisji obligacji/ 

- analizowano sytuację finansową powiatu, 

- 10 lipca – Starosta uczestniczyła w 12 posiedzeniu Komitetu Monitorującego PO Kapitał 

Ludzki,   

- Starosta wspólnie z Dyrektorem Zarządu Dróg Publicznych spotkała się Nadleśniczym 

Nadleśnictwa Brodnica – powiat przygotowuje się do przejęcia odcinka drogi Ostrowite – Górale 

przez las, 

- spotkanie z przedstawicielami Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy oraz Domu 

Dziecka w sprawie utworzenia przy jednostkach organizacji pozarządowych, 

- 12 lipca – podpisano umowę na realizację inwestycji związanej z budową mostu, 

- Starosta wzięła udział w szkoleniu z zakresu PO Kapitał Ludzki,   

- odbyło się spotkanie z mieszkańcami budynków przy ul. Działyńskich /przy parkingu/, 

- Starosta uczestniczyła w wernisażu otwierającym galerię „Przestrzeń Gruzownia”, przeglądzie 

zespołów im. Anny Grzywacz w Łąkorzu, festynie na plaży w Wawrowicach,  

- 18 lipca - odbył się konkurs na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych, 

- 19 lipca – Starosta wraz z Wójtem Gminy Biskupiec Kazimierzem Tomaszewskim oraz 

Komendantem Powiatowym Policji uczestniczyła w wojewódzkich obchodach Święta Policji, 

podczas którego p. Wójt został odznaczony, 

- odbyły się Dni Drwęcy połączone z Dniami Kurzętnik, w Biskupcu odbyło się Święto Gęsi,  

- 23 lipca - podpisano akt notarialny związany ze sprzedażą gruntu rolnego w Czachówkach, 

- odbyły się spotkania z szefami jednostek organizacyjnych powiatu oraz pracownikami 

Starostwa na temat oszczędności, 

- 24 lipca - odbyły się powiatowe obchody Święta Policji, podczas którego poinformowano m.in., 

że p. Wojciech Sobczak - Z-ca Komendanta Wojewódzkiego w Gdańsku, otrzymał stopień 

generalski, 

- analizowano nabór do szkół – Starosta poinformowała, że tegoroczne wyniki naboru do klas 

pierwszych szkół ponadgimnazjalnych ogólnie przedstawiają się następująco: Zespół Szkół im. C. 

K. Norwida – 311 uczniów, Zespół Szkół Zawodowych – 73, Zespół Szkół Rolniczych w 

Czachówkach – 33. Razem przyjęto do szkół 471 uczniów. Kończących gimnazja w powiecie 
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było 587, zatem 116 osób „wybyło” poza powiat. Starosta dodała, że to mniej niż w poprzednim 

roku, więc akcje promocyjne w szkołach przyniosły skutek. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał kto został wybrany na stanowisko Dyrektora ZSZ. 

Starosta poinformowała, że 3 osoby złożyły oferty do konkursu. Do samego konkursu przystąpiły 2 

osoby. Komisja dokonała wyboru. Zarekomendowała na stanowisko Dyrektora ZSZ p. Mirosława 

Wodarę.  

Radny Ząbkiewicz powiedział, że p. Starosta poinformowała, że część uczniów nie podjęła nauki. 

Starosta sprecyzowała, że uczniowie ci nie podjęli nauki w szkołach na terenie powiatu. Należy 

domyślać się, że wybrali szkoły poza powiatem.  

Radna Trzaskalska dodała, że obowiązek szkolny jest do 18 roku życia. 

Ad. 7  

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radny Stanisław Czajka powiedział, że zaskoczyła go informacja odnośnie przejęcia części drogi 

Ostrowite – Górale przez las. Radny stwierdził, że chyba teraz jest taka tendencja, że się coś 

przejmuje. Podobnie jak w przypadku biblioteki pedagogicznej - Zarząd Województwa powiedział, 

że „jak powiat nie przejmie biblioteki, to likwidujemy”.  Przekazuje mniejsze środki, wobec czego 

nie bilansuje się budżet biblioteki. Radny stwierdził, że podobnie będzie z drogą Ostrowite – 

Górale. Radny jest przeciwny jej przejmowaniu. Trzeba mieć na uwadze, że po przejęciu, drogę 

trzeba będzie utrzymywać, a Lasy Państwowe będą wywoziły dłużycę, nie troszcząc się o stan 

drogi. Droga wymaga naprawy. Wiadomo, że nie w najbliższym czasie. Ale niech każdy ma w tym 

swój udział, także Lasy Państwowe. Radny dodał, że można by drogę utwardzić tańszym sposobem 

i to wystarczy.   

Na salę obrad weszła p. Skarbnik. 

Radny Czajka powtórzył, że jest przeciwny przejmowaniu części drogi przez las.  

Starosta powiedziała, że wspomniana drogą jest jedną z trzech dróg gruntowych na terenie powiatu. 

Od pewnego czasu czyni się starania w celu jej uporządkowania, co dla nikogo nie powinno być 

zaskoczeniem. Drogę poszerzono, wytyczono pas drogowy. Wszystkie te starania czyni się w celu 

przygotowania do opracowania dokumentacji na ewentualny przyszły remont drogi. Droga jest 

bardzo ważna dla mieszkańców gminy. To co zrobiono, już ich satysfakcjonuje. Starosta poprosiła 

o zabranie głosu Dyrektora ZDP. 

Radny Czajka powiedział, że nie jest przeciwny temu, że podejmuje się rozmowy z Nadleśnictwem, 

ale Starosta stwierdziła, że chodzi o przejęcie części drogi i to go niepokoi. 
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 P. Ryszard Kłosowski poinformował, że cały odcinek drogi Ostrowite – Górale długości 2,4 km. 

do granicy powiatu utrzymuje ZDP, także odcinek przez las. Kiedy rok temu przymierzano się do 

składania wniosku na remont drogi, okazało się, że powiat nie jest właścicielem gruntów na drodze 

przebiegającej przez las. Dlatego trzeba to uporządkować, aby w razie możliwości składania 

wniosku na remont, powiat był właścicielem gruntów. Nadleśniczy jest tym bardzo zainteresowany. 

chce oddać grunty za darmo, a także dofinansować ewentualny remont. Lasy dysponują w tej chwili 

znacznymi środkami. Na razie Lasy chcą same usunąć drzewa przy drodze.  

Przewodnicząca Rady Zofia Andrzejewska zapytała czy jak wygląda sytuacja po stronie powiatu 

brodnickiego. 

P. Kłosowski poinformował, że od Góral do granicy z naszym powiatem, jest to droga powiatowa. 

Powiat brodnicki wynajął geodetów i przygotowuje się do wyznaczenia pasa drogowego i wykupu 

gruntów.  

Radny Czajka powiedział, że najlepiej byłoby mieć w chwili przejęcia gruntów przez Lasy, 

dodatkową umowę w sprawie partycypacji w kosztach remontu. Jeżeli chodzi np. o bibliotekę 

pedagogiczną, za chwilę będzie 1 września, kiedy biblioteka będzie przejmowana. Rada podjęła 

uchwałę, a Marszałek nie podpisał umowy. Radny podejrzewa, że starania o zwiększenie budżetu 

spełzną na niczym. A jeżeli coś jest zapisane, to jest prawie święte.  

Radny Mirosław Galiński zapytał czy Wojewoda udzielił odpowiedzi na wniosek dotyczący 

karetki. 

Starosta odpowiedziała, że na pierwsze pismo Wojewoda odpowiedział /wszyscy radni otrzymali 

odpowiedź w materiałach sesyjnych/ Na drugie pismo, z załączonymi podpisami mieszkańców, 

jeszcze nie wpłynęła odpowiedź. Starosta wróciła do sprawy biblioteki. Stwierdziła, że ma 

mieszane uczucia. Na posiedzeniu komisji poinformowała radnych, że nie podpisano umowy z UM 

ponieważ są zastrzeżenia do kwot, wobec czego niezrozumiały jest zarzut radnego Czajki, że do 

biblioteki trzeba będzie dopłacać. Właśnie dlatego nie podpisano umowy, bo nie jest 

satysfakcjonująca i nie powiat chce dopłacać.  

Radny Czajka zapytał czy informując o sprawie biblioteki nie powiedział prawdy? Teraz jest mowa 

o drodze Górale – Ostrowite i jako radny ma prawo na sesji przedstawić swoje obawy. Oby we 

wrześniu czy październiku miał okazję przeprosić, bo okazało się, że zawczasu się martwił; że 

powiat jednak otrzymał należne mu środki. Radny powiedział, że pod koniec posiedzenia komisji p. 

Starosta powiedziała też, że może trzeba zdecydować czy dokładać do biblioteki, bo jeśli nie, to 

Marszałek ją zlikwiduje. Samorząd województwa nie powinien tak stawiać sprawy – albo powiat 

dołoży, albo biblioteka będzie zlikwidowana, ponieważ to w kompetencjach województwa jest 

prowadzenie biblioteki pedagogicznej. Nikt z województwa nie powinien straszyć likwidacją 
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biblioteki. Jeśli za miesiąc czy dwa powiat otrzyma należne mu pieniądze, radny pogratuluje, że 

udało się to wynegocjować. 

Starosta powiedziała, że Urząd Marszałkowski już podjął decyzję o likwidacji biblioteki. 

Radny Tomasz Szczepański powiedział, że przy przejmowaniu drogi powiat powinien się 

zabezpieczyć i jeżeli Lasy Państwowe mają tak dużo środków, niech utwardzą drogę, a dopiero 

potem powiat ją przejmie.  

Radny Grzegorz Dembek powiedział, że nie jest tak, jak mówi radny Czajka. Droga Ostrowite – 

Górale jest drogą powiatową i tego się nie zmieni. Korzystają z niej mieszkańcy, ruch na drodze jest 

duży. Każde działanie, które pomoże drodze, mieszkańcom, jest dobre.  

Radny Czajka powiedział, że z dokumentów w geodezji wynika jasno – droga w całości nie należy 

do powiatu.  

Radna Andrzejewska powiedziała, że właściwy był wniosek przedmówcy – przejmowany odcinek 

powinien być najpierw utwardzony przez Lasy Państwowe. co do własności - przepisy są jasne – 

czyj grunt, tego droga. 

P. Kłosowski powiedział, że cała droga biegnąca przez nasz powiat - odcinek 2,4 km - jest w 

ewidencji ZDP. Faktycznie, odcinek długości ok. 800 metrów przez las nie należy do powiatu, ale 

w ewidencji ZDP wpisana jest cała droga.   

Radna Danuta Mazurkiewicz zapytała czy dobrze zrozumiała, że w Domu Dziecka czy PŚDS 

powstanie Centrum Organizacji Pozarządowych. 

Starosta odpowiedziała, że nie. Takie Centrum jest istnieje przy bibliotece publicznej. Tu chodziło o 

to, aby przy Domu Dziecka i PŚDS powstały stowarzyszenia, które wspierałyby działalność 

jednostek, pozyskiwały środki. 

Radna Mazurkiewicz zapytała, ile osób przystąpiło w tym roku do matury w ZSR w Czachówkach. 

Radny Dembek odpowiedział, że 8 przystąpiło, a 2 zdały. 

Radna Andrzejewska zapytała ilu było absolwentów. 

Radny Dembek odpowiedział, że 16. 

P. Barbara Orłowska z Wydziału Oświaty poinformowała z tegorocznych absolwentów Technikum 

Agrobiznesu, 8 przystąpiło do matury, a zdały 3 osoby. Z lat poprzednich – przystąpiło 5 osób, 

zdały 2 osoby. Z Liceum Profilowanego z lat ubiegłych – przystąpiła jedna osoba, ale nie zdała, 

natomiast z Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego przystąpiły 2 osoby, ale też nie zdały.  

Radna Mazurkiewicz stwierdziła, że nie wie czy powiat jest w stanie utrzymywać szkołę, której 

koszt utrzymania jest bardzo wysoki. Wszędzie szuka się oszczędności, a utrzymuje szkołę, w 

której 16 uczniów kończy szkołę, a tylko dwóch zdaje maturę. Wiadomo, że inaczej jest uczyć 
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trzydziestu paru uczniów, a inaczej kilkunastu, a mimo to jest taka zdawalność. Należy się 

poważnie zająć tym tematem. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze jakieś pytania lub wnioski. 

Nikt się nie zgłosił. 

Z sali obrad wyszli p. Auda i p. Smoczyńska. 

Ad. 8  

Informacja na temat realizacji inwestycji powiatowych oraz pozyskiwania funduszy 

zewnętrznych, w tym unijnych, przez Starostwo Powiatowe oraz jednostki organizacyjne 

powiatu 

Informacja zawarta jest w załącznikach 7 i 8. 

Starosta przedstawiła sprawozdanie na temat realizacji inwestycji powiatowych oraz pozyskiwania 

funduszy zewnętrznych, skupiając się głównie na realizacji zadań w 2012r. 

Radny Tuchalski zapytał czy w Starostwie jest osoba odpowiedzialna za pozyskiwanie funduszy. 

Dodał, że w 2012r. Starostwo nie pozyskało żadnych środków. Chodzi tu głównie o miękkie 

projekty. 

Starosta poinformowała, że złożono wniosek na kontynuację projektu „Wiedza i umiejętności”. 

Projekt nosi nazwę „Idę świadomie w przyszłość”. Osoba, która zajmowała się funduszami jest na 

urlopie wychowawczym, osoba która ją zastępowała - na zwolnieniu lekarskim. Starostwo posiłkuje 

się osobami z zewnątrz. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania do tego tematu. Radni nie zadali pytań. 

Ad. 9 

Informacja na temat organizacji tegorocznych dożynek powiatowych 

Informację przedstawił Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztof Puwalski. P. 

Puwalski poinformował, że dożynki gminno – powiatowe odbędą 9 września br. w Ostaszewie w 

gminie Grodziczno. Odbyło się spotkanie z wójtami, podczas którego ustalono ogólne zasady 

współpracy przy organizacji dożynek. Potem odbyło się spotkanie robocze. Ze strony gminy 

organizacją dożynek zajmuje się p. Henryk Rogoziński, ze strony powiatu – Wydział Promocji oraz 

Wydział Środowiska i Rolnictwa. Ciężar organizacyjny ponosi gmina Grodziczno. Powiat 

sfinansuje występ gwiazdy, wynajem sceny, oświetlenia i nagłośnienia do łącznej kwoty 10 tys. zł. 

W ramach oszczędności zrezygnowano z zaproszenia gwiazdy z zewnątrz. Postanowiono 

skorzystać z lokalnego artysty – p. Mirka Deredasa. Starostwo przygotuje także plakaty i 

zaproszenia. Przygotowane będą puchary starosty. Wkład finansowy pozostałych gmin ustalono na 

1.500 zł. oraz dodatkowo przygotowanie poczęstunku na otwartą biesiadę. W ramach imprezy 

odprawiona zostanie polowa Msza Św., część oficjalna z wręczeniem odznaczeń resortowych, 
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pucharów starosty i pucharów wójta gminy. Będą prezentacje stoisk i wystawy samorządów, pokaz 

maszyn rolniczych, występy orkiestry dętych, zespołów ludowych, lokalnych artystów. Podczas 

dożynek zorganizowany będzie gminny konkurs wieńców dożynkowych. Z uwagi na pewną kolizję 

terminów, konkurs powiatowy będzie zorganizowany podczas ostatnich dożynek gminnych, tak aby 

zwycięskie wieńce mogły być zaprezentowane podczas dożynek wojewódzkich, które odbędą się 

23 września.      

Na salę weszła p. Smoczyńska. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego tematu. Radni nie zadali pytań. 

Wiceprzewodniczący ogłosił przerwę w obradach do godz. 13.10. 

Ad. 10 
Przerwa 

/przerwa/ 

Wiceprzewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Po przerwie oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, Radcy Prawnego obecni 

byli: Jolanta Haska, Urszula Łydzińska i redaktor „Kuriera Iławskiego” Aleksandra Malinowska. 

W drugiej części sesji nie uczestniczyli radni: Zofia Andrzejewska, Grzegorz Dembek, Andrzej 

Andrzejewski. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/182/2012 z dnia 

29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r., 

XXIV/212/2012 z dnia 28.06.2012r. 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania. Radni nie zadali 

pytań. 

Głosowało 10 radnych. Uchwała nr XXV/220/2012 (załącznik nr 9) została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/183/2012 z dnia 
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29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., XXIII/209/2012 z dnia 31.05.2012r., 

XXIV/213/2012 z dnia 28.06.2012r. 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał dlaczego w uchwale budżetowej jest już 

mowa o obligacjach, skoro decyzja o emisji jeszcze nie została podjęta. 

P. Skarbnik wyjaśniła, że taka jest procedura – najpierw Rada dokonuje zmian w WPF, następnie 

zmienia tegoroczny budżet (zabezpiecza środki), a w ostatniej kolejności podejmuje uchwałę w 

sprawie emisji obligacji.    

Wiceprzewodniczący zapytał ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/221/2012 (załącznik nr 10) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji 

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Koszewski odczytał projekt uchwały. Zapytał czy ktoś ma 

pytania do uchwały.  

Radny Szczepański zapytał czy w razie ewentualnej sprzedaży budynku ZSZ, zrezygnuje się z 

emisji obligacji. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że nie. Obligacje zostaną wyemitowane w 2012r. w wysokości 2.700 

tys. zł. Obligacje zaciągane są m.in. na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W grudniu ma 

być spłacony kredyt w kwocie 840 tys. zł. Pozostała kwota z obligacji – 1.860 tys. zł. ma być 

przeznaczona na prawidłowe prowadzenie inwestycji szkolnej. Jeżeli dojdzie do sprzedaży, co jest 

na chwilę obecną jest dość wątpliwe (8 sierpnia jest rozstrzygnięcie przetargu), powiat zyska wolne 

środki.  

Radny Szczepański powiedział, że chodzi mu o to, że oszczędności i tak trzeba szukać; nie 

zaprzepaścić tego.      

P. Skarbnik odpowiedziała, że nie, oszczędności w wydatkach bieżących muszą być i tak trzeba 

przetrwać przez najbliższe parę lat.  

Radny Tuchalski dodał, że obligacje niejako obligują do oszczędności. 

Radny Szczepański powiedział, że jeśli w 2013r. nie dojdzie do sprzedaży budynku szkoły w 

Czachówkach, to pieniędzy i tak zabraknie. Czy nie należałoby wyemitować obligacji w większej 

kwocie? 

P. Skarbnik odpowiedziała, że ze względów finansowych nie jest to możliwe. 

Radny Szczepański przypomniał, że w informacji z prac Zarządu była mowa o 4 mln zł. 

P. Skarbnik stwierdziła, że tak zakładano, ale jest to niemożliwe. 
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Starosta dodała, że nawet gdyby udało się szkołę w Czachówkach sprzedać, to w budżecie wpisano 

kwotę 3,5 mln zł., a kwota wyceny jest 1,8 mln zł. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/222/2012 (załącznik nr 11) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/94/07 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 30 października 2007 r. w sprawie przystąpienia do realizacji 

inwestycji „Budowa Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku” 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy ktoś ma pytania do uchwały.  

Radni zwrócili uwagę na datę końcową realizacji inwestycji – ma być rok 2012 czy 2013? 

P. Skarbnik powiedziała, że 2012r. 

Radny Czajka przypomniał, że z uwagi na obawy czy uda się zrealizować inwestycję do końca 

roku, proponowano wydłużyć okres realizacji inwestycji do 2013r. Ale jeśli podjęto decyzję o 

emisji obligacji, można przyjąć 2012r. 

P. Skarbnik powiedziała, że skoro w dokumentacji wpisano rok 2012r., należy przyjąć jednak datę 

2012r., żeby nie było kłopotów z rozliczeniem. 

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał co na temat sądzi radca prawny. 

Radca stwierdził, że planowanie etapów inwestycji należy do Rady. Można zaplanować rok 2012, 

żeby nie mieć problemów z dokumentacją, ale jeśli nie uda się skończyć inwestycji w tym czasie, 

będzie problem. 

P. Skarbnik poinformowała, że w umowie z Urzędem Marszałkowskim wpisano datę 2012r. 

Faktycznie zastanawiano się nad wydłużeniem terminu inwestycji, ponieważ były obawy czy będą 

środki na zapłacenie wykonawcy robót. Jeżeli jednak mają być wyemitowane obligacje, to w 

uchwale powinien być wpisany rok 2012. 

Wiceprzewodniczący podsumował, że zostaje rok 2012. 

Radny Tuchalski zapytał co z następnymi etapami inwestycji – budową sali gimnastycznej itd. 

P. Skarbnik powiedziała, że intencją autora uchwały było podjęcie pewnych działań po zakończeniu 

I etapu takich jak: utwardzenie terenu czy odwodnienie, niekoniecznie związanych z budową sali 

gimnastycznej. Na inne działania na razie nie ma pieniędzy. 

Głosowało 10 radnych. Uchwała nr XXV/223/2012 (załącznik nr 12) została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Biskupiec 

przeznaczeniem na realizację w roku 2012 zadania „Przebudowa drogi gminnej Nr 180068 

Łąkorz - Gaj - Bielice” 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/224/2012 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Nowe Miasto 

Lubawskie przeznaczeniem na realizację w roku 2012 zadania „Przebudowa drogi gminnej 

Jamielnik – Gryźliny” 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/225/2012 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/65/2011 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 

Nauczyciela, nauczycieli szkół zaocznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin 

poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/226/2012 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/219/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 28 czerwca 2012 roku w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oraz zasad zwalniania ich od 
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obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/227/2012 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/228/2012 (załącznik nr 17) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 20  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem części dachu budynku 

położonego przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radny Tuchalski powiedział, że negocjowano wyższą stawkę. 

Starosta odparła, że była propozycja, aby podwyższyć stawkę, ale firma zagroziła, że w ogóle 

zrezygnuje z umieszczania stacji na dachu.   

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/229/2012 (załącznik nr 18) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 21 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 

stanowiących własność Powiatu Nowomiejskiego służebnością gruntową 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radna Mazurkiewicz zapytała na rzecz kogo ma być służebność. 

Starosta wyjaśniła, że chodzi o dwa budynki. Jeden z nich w ogóle nie miał służebności, a w 

przypadku drugiego planuje się przenieść służebność na drugą stronę. Chodzi o to, aby działka 

którą chce sprzedać powiat, była bez służebności i zyskała na atrakcyjności. Odbyło się spotkanie z 

mieszkańcami w tej sprawie.  

P. Haska dodała, że chodzi również o służebność na rzecz p. Jankowskiego, który wykupił garaż od 

powiatu.  P. Jankowski również nie miał służebności w drodze. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/230/2012 (załącznik nr 19) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 22 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz Lubawskiej 

Spółki Komunalnej Spółka z o.o. w Lubawie służebności przesyłu 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały.  

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że służebność ma być odpłatna. Czy wiadomo już jaka będzie 

stawka. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że będzie wycena. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/231/2012 (załącznik nr 20) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 22a 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do  „Programu wyrównywania różnic 

między regionami II” w 2012 r. 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni 

nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXV/232/2012 (załącznik nr 21) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 23 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Odpowiedzi na pytania udzielano na bieżąco. 

Ad. 24 

Sprawy różne 

Starosta wróciła do sprawy biblioteki. Powiedziała, że uwzględniając wskaźnik na jednego ucznia, 

kwota dotacji byłaby dość wysoka – ponad 200 tys. zł. , przy czym w to wchodzi też ODN i zajęcia 

pozalekcyjne. W pierwszym piśmie z UM widnieje kwota 156.849 zł., ale już w umowie, którą 

przesłano do podpisu - 152.308 zł. Dlatego wysłano pisma do Członka Zarządu Województwa p. 

Anny Wasielewskiej z wyliczeniem rzeczywistych kosztów utrzymania biblioteki. Teraz trzeba 

poczekać na odpowiedź. 
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Radna Mazurkiewicz zadała pytanie odnośnie likwidacji barier architektonicznych. Zapytała czy w 

Starostwie toalety na parterze zostały przystosowane dla osób niepełnosprawnych. Wg. jej wiedzy 

nie, więc należałoby podjąć starania i w ramach programu dostosować toalety. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Urszula Łydzińska wyjaśniła, że PFRON 

wznowił realizację „Programu wyrównywania różnic między regionami II”. Obszar B obejmuje 

likwidację barier architektonicznych, ale tylko w placówkach edukacyjnych i służby zdrowia. Jeżeli 

w przyszłości obszary będą rozszerzone, to wtedy taka możliwość pojawi się.  

Radna Mazurkiewicz zapytała czyją własnością są toalety – powiatu czy miasta. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że powiatu, a miasto z nich korzysta, zgodnie z umową. 

Radna Mazurkiewicz zaproponowała, aby porozmawiać z p. Burmistrzem na temat ewentualnej 

przyszłej modernizacji toalet.  

Radny Ząbkiewicz zapytał jakie jest wynagrodzenie firmy konsultingowej, pomagającej przy emisji 

obligacji. 

Starosta powiedziała, że kwoty poda p. Skarbnik, ona natomiast chce podkreślić, że jej zdaniem 

skorzystanie z usług firmy i prezentacja na wspólnych komisjach, była bardzo dobrym pomysłem. 

Informacja na temat emisji obligacji została przedstawiona w sposób jasny, zrozumiały.  

P. Skarbnik poinformowała, że umowa nie została jeszcze podpisana. Za pierwszą usługę – 

przygotowanie symulacji finansowej, harmonogramu wykupu, projektu uchwały, prezentacji 

multimedialnej, firma otrzyma wynagrodzenie 9.500 zł. netto (11.685 zł. brutto) Za drugą część 

usługi – przygotowanie oferty przetargowej – 6.765 zł. brutto. Zadaniem firmy będzie znalezienie 

banku, który wyemituje obligacje. To główny cel, którym ma się zająć firma. 

Radny Ząbkiewicz zgłosił sprawę kratki ściekowej przy budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3. 

Naprzeciw kwiaciarni p. Prusakowskiego odpływ ścieków jest przykryty płytą. Istnieje obawa 

uszkodzenia samochodu.  

Kolejną sprawę zgłosił radnemu Ząbkiewiczowi jeden z ubezpieczycieli. Zarzucił, że w Starostwie 

leżą reklamy innych firm ubezpieczeniowych. Twierdził, że w placówkach użyteczności publicznej 

jest to zabronione. Radny poprosił, aby sprawdzić czy mieszkaniec ma rację i ewentualnie usunąć 

ulotki. 

Starosta poinformowała, że może zdarzyć się sytuacja, że we wrześniu sesja odbędzie się szybciej, 

z uwagi na terminy składania wniosków na remonty dróg. Starosta poprosiła o wyrozumiałość jeżeli 

termin zostanie zmieniony. Następnie zapytała jaka jest opinia radnych w kwestii tabletów. Jeżeli 

chodzi o zużycie papieru, jest to niewątpliwie oszczędność  

Wiceprzewodniczący stwierdził, że łatwiej jest zapytać czy są radni, którzy są przeciwni temu 

pomysłowi.    
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Nikt z radnych się nie zgłosił. 

Starosta dodała, że jeżeli ktoś z radnych ma obawy co do obsługi tabletu, informatyk urzędu 

przeprowadzi krótkie szkolenie na ten temat. 

Radny Ząbkiewicz stwierdził, że radni powinni chyba wystosować apel do parlamentarzystów, aby 

ujednolicali akty prawne, ponieważ podstawy prawne uchwał są coraz dłuższe. 

Radca prawny powiedział, że zmieniają się przepisy. Zarówno uchwały Rady jak i akty prawne 

powszechnie obowiązujące, będą ujednolicane raz do roku. 

Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 22 

 Zakończenie obrad XXV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący zamknął obrady XXV Sesji Rady 

Powiatu.    
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